
PROTOKÓŁ NR XXXVIII/05

XXXVIII sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej w dniu 31 sierpnia 2005 r. 
w Sali  Rajców Ratusza – Rynek 41,  II  p.  pod przewodnictwem radnego 
Stanisława Małkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję zakończono o godz. 12.55

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 18 radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Karol Stasik - Z-ca Prezydenta Miasta
3. Andrzej Chodyra - Z-ca Prezydenta Miasta
4. Bożena Szymczak - Skarbnik Miasta
5. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
6. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
7. Przedstawiciele  kadry  kierowniczej  Urzędu  Miasta,  jednostek 

organizacyjnych  gminy  miejskiej,  organizacji  społecznych 
i politycznych oraz goście XXXVIII sesji

8. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

Przewodniczący Rady Miasta powitał  szczególnego gościa  – Krystiana 
Miękinę wraz z Jego Mamą. Dzięki postawie tego dziewięciolatka Karolinka, 
noworodek,  który  Krystianowi  zawdzięcza  życie,  dziś  w  legnickim  szpitalu 
dochodzi do pełni zdrowia i czeka na rodzinę, która otoczy Ją miłością. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  wraz  z  Dyrektor  Szkoły  wręczyli 
Krystianowi  komputer,  a  Rektor  Akademii  Medycznej  we  Wrocławiu  Pan 
Leszek  Paradowski  -  rower  i  podręczniki.  Przewodniczący  Rady  Powiatu 
Bolesławieckiego Pan Jan Cołokidzi wręczył na ręce Mamy Krystiana komplety 
podręczników i zeszytów dla Krystiana i jego rodzeństwa. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniach 5-7 sierpnia br. 
odbył  się  turniej  piłki  nożnej  oldbojów  w  Gommersheim  w  Niemczech,  w 
którym drużyna z Bolesławca zajęła I miejsce. 
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Organizator wyjazdu Pan Janusz Baranowski wręczył na ręce Prezydenta 
Miasta Piotra Romana wygrany przez naszą drużynę puchar przechodni. 

Przebieg sesji:

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXVIII sesji.    

Ustalony  porządek  obrad  XXXVIII  sesji  radni  otrzymali 
w zawiadomieniach, w terminie ustawowym.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował, aby punkt 8. porządku obrad 
przesunąć  na  sam koniec  sesji  i  uroczystość  odsłonięcia  tablicy  na  Ratuszu 
odbyłaby się po zamknięciu sesji. 

Ustalony  porządek  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  zaproponował 
także uzupełnić w punkcie 7. „Projekty uchwał Rady Miasta” o projekt uchwały 
w  sprawie  zaliczenia  drogi  na  terenie  miasta  Bolesławiec  do  kategorii  dróg 
gminnych. Projekt ten rozpatrywany byłby w punkcie 7.7. 

W  związku  z  tymi  zmianami  kolejność  pozostałych  punktów  uległa 
zmianie. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad 
i  stwierdził,  że  Rada  Miasta  przyjęła  porządek  obrad  XXXVIII  sesji, 
z  uwzględnieniem  zaproponowanych  zmian   -  jednogłośnie,  tj.  18  „za”, 
w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXVIII sesji.
3. Przyjęcie protokołów XXXVI i XXXVII sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na XXXVI sesji 

w dniu 29 czerwca 2005 r. i XXXVII sesji w dniu 27 lipca 2005 r. 
5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym,

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
7. Projekty uchwał Rady Miasta:

7.1. w sprawie ustalenia zasad i warunków udzielenia jednorazowej zwrotnej 
pomocy finansowej właścicielom lokali mieszkalnych nieruchomości nr 
16 położonej  w Bolesławcu przy ul.  Gdańskiej  na jej  zabezpieczenie 
i odbudowę po zniszczeniu spowodowanym pożarem,
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7.2. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/324/05 Rady Miasta Bolesławiec 
z  dnia  30  marca  2005  r.  w  sprawie  nadania  statutu  Miejskiemu 
Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Bolesławcu,

7.3. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/323/05 Rady Miasta Bolesławiec 
z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/194/04 
Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  31  marca  2004  r.  w  sprawie  zasad 
i warunków dofinansowania sportu w Gminie Miejskiej Bolesławiec,

7.4. w sprawie utworzenia Bolesławieckiej Strefy Aktywności Gospodarczej,
7.5. w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  terenu  zlokalizowanego  przy  ul. 
Modłowej w Bolesławcu,

7.6. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu przy ul. Karpeckiej nr 5 
w Bolesławcu wraz z ułamkową częścią gruntu z przeznaczeniem na 
cele  kulturalne i  edukacyjne (oświatowo – wychowawcze),  w drodze 
bezprzetargowej z zastosowaniem bonifikaty,

7.7. w sprawie zaliczenia drogi na terenie miasta Bolesławiec do kategorii 
dróg gminnych,

7.8. oświadczenie w sprawie uczczenia 25 rocznicy podpisania Porozumień 
Sierpniowych,

7.9. oświadczenie w sprawie uczczenia 130 rocznicy emigracji polskiej do 
Rio Grande do Sul w Brazylii.

8. Sprawy organizacyjne:
8.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Ad 3. Przyjęcie protokołów XXXVI i XXXVII sesji Rady Miasta. 

Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Bolesławiec  protokoły  XXXVI  sesji 
z  29 czerwca 2005 r.  i  XXXVII sesji  z  27 lipca  2005 r.  Rady Miasta,  były 
wyłożone do wglądu w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie 
obecnej sesji.

Protokoły XXXVI sesji Rady Miasta odbytej w dniu 29 czerwca 2005 r. 
i XXXVII sesji Rady Miasta, odbytej w dniu 27 lipca 2005 r., zostały przyjęte 
bez zmian i poprawek.

Ad  4.  Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  podjętych 
na XXXVI sesji w dniu 29 czerwca 2005 r. i XXXVII sesji w dniu 
27 lipca 2005 r. 
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Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją, 
w terminie statutowym.

W dyskusji udział wzięli:

Radny Stanisław Szypulski spytał, na jakim etapie jest realizacja dwóch 
uchwał Rady Miasta Bolesławiec:
-  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i  Gospodarki  Wodnej  w Warszawie  na  realizację  inwestycji  pn.: 
„Oczyszczanie  ścieków w Bolesławcu”,  współfinansowanej  z  funduszu  Unii 
Europejskiej Funduszu Spójności (ISPA);
-  w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  porozumienia  z  gminami powiatu 
bolesławieckiego w sprawie współfinansowania zakupu laparoskopu?

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Bożena Szymczak, informując, że 
wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie  został  złożony w celu  zaciągnięcia  pożyczki.  Nie  ma żadnego 
problemu z zabezpieczeniem finansowym na realizację tej inwestycji. Jedynym 
problemem jest nieterminowe otrzymywanie środków z funduszu ISPA. Jeżeli 
chodzi  o  zakup  laparoskopu,  to  przygotowane  są  porozumienia 
z poszczególnymi gminami. Podpisane jest już porozumienie z Gminą Wiejską 
Bolesławiec.  Przetarg  na  zakup  laparoskppu  prawdopodobnie  zostanie 
rozstrzygnięty we wrześniu. 

Wypowiedź uzupełnił Prezydent Miasta Piotr Roman, informując, że ze 
względu  na  przerwy  wakacyjne  Rady  Gmin  zajmą  się  powyższą  sprawą  na 
najbliższych sesjach. 

W/w  sprawozdanie  Rada  Miasta  przyjęła  jednogłośnie,  tj.  18  głosami 
„za”, do akceptującej wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3

Ad 5. Informacje:
5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 

międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman.

INFORMACJA – zał. nr 4
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Prezydent Miasta Piotr Roman poinformował o decyzji Zarządu Powiatu 
Bolesławieckiego,  dotyczącej  wypowiedzenia  porozumienia  z  21  kwietnia 
2000 r.  w sprawie  korzystania  z  sali  sportowej  przy  I  LO.  Porozumienie  to 
zostało  zawarte  przez  ówczesnego  Starostę  Bolesławieckiego Piotra  Romana 
z  ówczesnym  Prezydentem  Miasta  Józefem  Burniakiem.  Było  ono  formą 
rekompensaty dla gminy miejskiej, która w budowę sali włożyła sporo środków. 
Polegała ona na bezpłatnym korzystaniu z sali, głównie przez GS nr 2, jeden 
dzień  w  tygodniu.  Porozumienie  funkcjonowało  5  lat.  Jego  wypowiedzenie 
oznacza, że ok. 800 dzieci z GS nr 2 nie będzie miało gdzie odbywać lekcji 
wychowania fizycznego. Zdaniem Prezydenta Miasta Piotra Romana spotkanie 
Zarządu Powiatu bez zaproszenia władz miasta i dyrekcji gimnazjum nie jest 
właściwym sposobem załatwienia sprawy. 

Następnie  Prezydent  Miasta  zapoznał  zebranych  z  pismem 
z 19 października 2004 r. skierowanym do Starosty Bolesławieckiego. Pismo to 
zawierało  propozycję  powołania  zespołu  do  opracowania  wspólnych  zasad 
działania  gminy  miejskiej  oraz  powiatu  w  zakresie  rozwoju  sportu 
w  Bolesławcu.  Zadaniem  zespołu  byłoby  m.in.  „ujednolicenie  zasad 
udostępniania szkolnych sal gimnastycznych (miejskich i powiatowych) klubom 
sportowym, wypracowanie wspólnych zasad wsparcia bolesławieckich klubów 
sportowych  uczestniczących  w  rozgrywkach  ligowych,  promocja  miasta 
i  powiatu  oraz  nowe  określenie  bezpłatnego  korzystania  przez  gminę  z  sali 
sportowej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 1 (brak możliwości pełnej 
realizacji  dotychczasowego porozumienia).”  Pismo to wpłynęło do Starostwa 
Bolesławieckiego  22  października  2004  r.  Do  tej  pory  nie  wpłynęła  żadna 
odpowiedź. Prezydent Miasta wyraził swoje niezadowolenie z decyzji Zarządu 
Powiatu, podjętej dwa dni przed rozpoczęciem roku szkolnego. 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny  Stanisław  Szypulski  poprosił  o  przybliżenie  dwóch  tematów. 
Pierwszy dotyczy parkingu samochodowego przy ul. Fabrycznej, drugi – działki 
przy ul. Piastów (byłe MPP nr 7). 

Radny Hubert  Prabucki  poprosił  o przybliżenie warunków porozumienia 
w  sprawie  przejęcia  budynków  mieszkalnych  będących  w  administracji 
Wojewódzkiego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych. Radny spytał, co 
jeszcze uzyska gmina, oprócz budynków, które wymagają nakładów ze strony 
miasta. Ponadto spytał, ile rodzin i mieszkań znajduje się w budynku przy ul. 
Żwirki  i  Wigury  (tzw.  samotniak).  Zdaniem  radnego  budynek  ten  wymaga 
generalnego remontu. 
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Radny  Zdzisław  Abramowicz  nawiązał  do  protestu  Rady  Miasta 
Bolesławiec dotyczącego oddania działek, które jakoby były własnością gmin 
żydowskich. Radny spytał, jak sprawa wygląda dzisiaj? 

Radny  Stanisław  Szypulski  powrócił  do  sprawy  wypowiedzenia 
porozumienia  dotyczącego korzystania  z  sali  sportowej.  Złożył  wniosek,  aby 
Rada Miasta Bolesławiec ustosunkowała się do tej sprawy na piśmie. 

Do powyższego odniósł się radny Hubert Prabucki, zdaniem którego należy 
się jeszcze powstrzymać z  podejmowaniem jakiejkolwiek formy protestu,  do 
czasu otrzymania decyzji Zarządu Powiatu Bolesławieckiego na piśmie. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  poinformował,  że  Zarząd  Powiatu 
Bolesławieckiego  podjął  decyzję  w  trzyosobowym  gronie,  pod  nieobecność 
Wicestarosty Bolesławieckiego, który jest odpowiedzialny za sprawy związane z 
oświatą.  Informację  o decyzji  Zarządu Powiatu Prezydent  Miasta uzyskał  od 
Przewodniczącego  Rady  Miasta  i  został  przez  niego  upoważniony  do  jej 
przekazania radnym. Zdaniem Prezydenta Miasta szanse na negocjacje są, ale 
niewielkie.  Prezydent  przychylił  się  do  propozycji  radnego  Huberta 
Prabuckiego,  dodając,  że  porozumienie  przewiduje  trzymiesięczny  okres 
wypowiedzenia. 

Następnie Prezydent Miasta Piotr Roman odniósł się do kolejnych spraw 
poruszanych przez radnych:
- jeżeli chodzi o warunki porozumienia z Wojewódzkim Szpitalem dla Nerwowo 
i  Psychicznie  Chorych,  to  były  one  długo  negocjowane.  Od  Urzędu 
Marszałkowskiego otrzymaliśmy deklarację uzyskania ok. 500 tys.  zł.  Jest  to 
kwota mniejsza niż 500 tys. zł, co związane jest z kosztami sporządzenia aktów 
notarialnych. W ramach tej transakcji Miasto otrzyma również działki, które są 
w zarządzie Szpitala;
- w sprawie parkingu przy ul. Fabrycznej jest problem, polegający na trudności 
znalezienia  osoby  chętnej  do  prowadzenia  parkingu  bez  działalności 
gastronomicznej;
 - MPP nr 7 przeniosło się już do MPP nr 8. Trwają dyskusje w sprawie dalszego 
wykorzystania  budynku  przy  ul.  Piastów.  Prezydent  Miasta  wyraził  swój 
sprzeciw w sprawie sprzedaży tej działki. Zdaniem Prezydenta teren ten należy 
trzymać  pod  inwestycje.  Jest  propozycja,  aby  do  czasu,  w  którym  Gmina 
Miejska Bolesławiec dysponowałaby środkami finansowymi na realizację takiej 
inwestycji, przeznaczyć ten budynek na świetlicę. Prezes Klubu „TOP” chciałby 
zorganizować tam świetlicę, w której dzieci mogłyby pograć w różnego rodzaju 
gry i  jednocześnie prowadzona byłaby tam działalność terapeutyczna.  Jest  to 
jedna z propozycji, która jest poważnie rozważana;
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-  ul.  Żwirki  i  Wigury  –  zamieszkuje  tam  78  rodzin.  „Samotniak”  jest 
antywizytówką centrum miasta, zarówno od strony estetycznej, jak i warunków, 
w jakich mieszkają tam ludzie. Prezydent Miasta poinformował, że nie ma szans 
na  to,  aby  Urząd  Marszałkowski  zajął  się  remontem  tego  budynku.  Jedyną 
instytucją, która może to zrobić jest Urząd Miasta. Oprócz potrzeb finansowych 
problemem jest znalezienie miejsca na czas remontu dla tych rodzin. Prezydent 
zapewnił, że remont „Samotnika” będzie priorytetem i nad jego realizacją trzeba 
będzie się zastanowić przy projektowaniu przyszłorocznego budżetu. 

Wypowiedź uzupełnił Naczelnik Wydz. MiG Jan Kisiliczyk, informując, że 
Miasto  przejmie  12  działek.  Jest  to  prawie  wszystko,  co  było  w  zarządzie 
Wojewódzkiego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych (oprócz części, na 
której położone są zabudowania Szpitala). Na prośbę poprzedniego Dyrektora 
Szpitala dwie działki, którymi Miasto jest zainteresowane, nie są ujęte w tym 
porozumieniu, ponieważ nie były przedmiotem uchwały Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego. Naczelnik zapewnił o staraniach w przejęciu tych działek.

Jeżeli chodzi o ul. Fabryczną, to podstawową stawką była stawka dla tego 
typu nieruchomości, czyli „pod parkingi ogólnodostępne”, tj. 2,23 zł w dwóch 
przetargach  nierozstrzygniętych.  Do  trzeciego  przetargu  obniżono  stawkę 
o 10%, ale nadal nie ma chętnych. Naczelnik Wydz. MiG poinformował, że być 
może trzeba będzie zmienić warunki przetargowe.

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego 
Zdzisława Abramowicza nawiązującej do sprawy gmin żydowskich. Prezydent 
poinformował,  że  nie  leży  w  jego  gestii  podważanie  istniejącego  porządku 
prawnego.  Gmina  żydowska  wykazała,  że  w  odpowiednim  okresie,  jaki 
wyznacza ustawa, była właścicielem działki, na którym stała synagoga. To jest 
miejsce,  które  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego  jest  terenem 
zielonym.  Pod  działką  tą  przebiegają  linie  sieciowe,  co  w  dużym  stopniu 
utrudnia  inwestowanie  na  tej  działce.  W  tej  chwili  do  obowiązków  gminy 
żydowskiej należy utrzymanie porządku na tym placyku. 

Zdaniem  radnego  Zdzisława  Abramowicza  wszyscy  powinni  mieć 
świadomość, że jesteśmy ofiarami bezprawia. W 1939 r. tereny te nie należały 
do  żadnych  gmin,  były  własnością  państwową  III  Rzeszy.  Skoro  ziemie  te 
zostały przekazane Polsce, to jakim prawem wymaga się, aby nasz samorząd 
rozliczał  się  z  osobami,  które  były  obywatelami  III  Rzeszy,  tylko  innego 
pochodzenia?

Radny Stanisław Szypulski kolejny raz powrócił do tematu wypowiedzenia 
porozumienia dotyczącego korzystania z sali sportowej. Przypomniał, że stawiał 
wniosek o zajęcie w tej sprawie stanowiska przez Radę Miasta Bolesławiec. 
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Radny Krzysztof Pieszko spytał, w jaki sposób dotarła do nas informacja 
o wypowiedzeniu porozumienia?

Przewodniczący Rady Miasta  poinformował,  że  został  zaproszony przez 
Starostę  Bolesławieckiego   na  spotkanie,  w  trakcie  którego  dowiedział  się 
o decyzji Zarządu Powiatu Bolesławieckiego.

Radny Stanisław Szypulski spytał, czy zaproszenie to kierowane było do 
Przewodniczącego Rady Miasta, czy Dyrektora I LO?

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  ta  kwestia  nie  jest  mu 
znana. 

Zdaniem radnego Krzysztofa Pieszko nie należy podejmować pochopnych 
kroków. 

Zdanie poprzednika poparł radny Jan Paździora. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Bolesławieckiego  Jan  Cołokidzi 
zaproponował,  aby  Komisja  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  oraz 
Komisja Edukacji,  Kultury, Kultury Fizycznej i  Sportu Rady Powiatu odbyły 
w tej sprawie wspólne posiedzenie.

W nawiązaniu do powyższego radny Eugeniusz Kowalski poinformował, 
że  spotkał  się  już  z  Przewodniczącą  Komisji  Edukacji,  Kultury,  Kultury 
Fizycznej  i  Sportu  Rady  Powiatu,  Panią  Dorotą  Pińczuk.  Radny  dodał,  że 
decyzja  Zarządu Powiatu,  dwa  dni  przed  rozpoczęciem roku szkolnego,  jest 
nieprzemyślana. 

Radny Hubert Prabucki zawnioskował o zamknięcie dyskusji, wstrzymanie 
się od podejmowania wszelkich kroków i  powrócenie do tematu          w 
odpowiednim czasie. 

W  związku  z  powyższym  radny  Stanisław  Szypulski  wycofał  swój 
wniosek.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego 
Huberta Prabuckiego. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  15  głosami  „za”,  przy  2  głosach 
„wstrzymujących się” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu), przyjęła wniosek 
radnego Huberta Prabuckiego. 
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości. 

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym. 

Powyższą  informację  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miasta,  który 
poinformował, że:
- Komisje stałe Rady Miasta odbyły swoje posiedzenia 26 i 30 sierpnia br.,
- wpływają prośby od wielu środowisk z Polski i z zagranicy w sprawie patrona 
miasta – Św. Marii de Matias,
- wpłynęła skarga od p. Łanickiej na działania miasta skutkujące eksmisją jej 
rodziny z mieszkania. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Przewodniczący Rady Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40 Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej.

6.1. radny Zdzisław Abramowicz
6.1.1. wnioskuję o upamiętnienie żołnierzy Podziemnego Państwa Polskiego.

ZAŁĄCZNIK NR 5

6.2. radny Hubert Prabucki
6.2.1.  na  sesji  Rady  Miasta  Bolesławiec  w dniu  25  maja  2005  r.  złożyłem 
interpelację,  na  którą  nie  otrzymałem odpowiedzi.  Interpelacja  ta  dotyczyła 
doprowadzenia kabla telewizji lokalnej na osiedla nieobjęte jej działalnością. 
W czerwcu br. otrzymałem do wiadomości pismo kierowane do Pana Leszka 
Burchardta  przez  Przewodniczącego  Rady  Miasta  następującej  treści: 
„Przesyłam  kserokopię  interpelacji  złożonej  prze  Radnego  Rady  Miasta 
Huberta Prabuckiego podczas XXXIV sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej 
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w dniu 25 maja 2005 r. Bardzo proszę o ustosunkowanie się do kwestii zawartej 
w interpelacji.” Moja interpelacja „zawisła w próżni”, jednak nadal oczekuję 
odpowiedzi.  

ZAŁĄCZNIK NR 6

6.3. radny Leszek Chudzik
6.3.1.  czy  ul.  Spacerowa objęta  jest  realizacją  ISPY? Jeśli  tak,  to  w jakim 
terminie?

6.3.2.  czy  istnieje  możliwość  wykonania  przejścia  dla  pieszych  do  sklepu 
spożywczego przy cmentarzu Kutuzowa, od strony ul. Zabobrze? 

ZAŁĄCZNIK NR 7

6.4. radny Lesław Śliwko
6.4.1. w związku z tym, że od września br. istnieje możliwość dofinansowania 
na nowych zasadach tzw. „szklanki mleka” dla dzieci (nie tylko mleka, ale także 
jego  przetworów),  proszę  o  informację,  dla  jakich  placówek  oświatowych 
w naszym mieście zostały złożone wnioski o dofinansowanie oraz jaką liczbę 
dzieci i młodzieży obejmie ta akcja? 

ZAŁĄCZNIK NR 8

6.5. radny Andrzej Czeczutka
6.5.1.  moja  interpelacja  dotyczy  dróg  dojazdowych  do  Gminy  Bolesławiec. 
Wnioskuję  o  pilne  odnowienie  pasów,  ponieważ  ich  brak  stwarza  duże 
niebezpieczeństwo jazdy samochodem. 

ZAŁĄCZNIK NR 9

6.6. radny Eugeniusz Kowalski
6.6.1. jak wygląda sprawa budynku przy ul. Widok 1, w który mieściła się SP nr 
3? Stan tego budynku jest bardzo zaniedbany. 

ZAŁĄCZNIK NR 10
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6.7. radny Alojzy Skóra
6.7.1. wnioskuję o uzupełnienie ubytków nawierzchni asfaltowej na chodnikach 
przy ulicach Łukaszewicza i Bielskiej (przy parkingu od strony wieżowców ul. 
Bielskiej).  Wybrakowana  nawierzchnia  chodników  jest  zagrożeniem  dla 
przechodniów. 

6.7.2.  wnioskuję o zamontowanie lampy oświetleniowej nad zjazdem – ulicą 
i chodnikiem przy ulicach Mikołaja Kopernika i Konradowskiej. 

6.7.3. mieszkańcy ul. Starzyńskiego nr 8 – 16 ponownie proszą o rozwiązanie 
ich  problemów  dotyczących  parkingu,  placu  zabaw  i  naprawy  nawierzchni 
jezdni. 

ZAŁĄCZNIK NR 11

6.8. radny Józef Pokładek
6.8.1. mieszkańcy  ul.  Gałczyńskiego  nr  62  –  72  zwracają  się  z  prośbą 
o przedłużenie parkingu wzdłuż ulicy Gałczyńskiego, przy terenie byłej bazy 
MZK. 

ZAŁĄCZNIK NR 12

6.9. radny Bolesław Nowak
6.9.1.  na poprzedniej sesji  składałem interpelację w sprawie braku chodnika 
przy dwóch posesjach na ulicy łączącej ul. Kościuszki z ul. Modłową. W czasie 
opadów deszczu woda z jezdni spływa na ich podwórze zalewając przejście do 
domów. Mieszkańcy tych domów pytają Pana Prezydenta, kiedy zostanie tam 
zbudowany  chodnik?  Do  tego  celu  można  wykorzystać  płytki  odzyskane 
z rozbiórki chodników z innych ulic w mieście. 

ZAŁĄCZNIK NR 13

Ad 7. Projekty uchwał oraz projekty oświadczeń Rady Miasta:

7.1.  w  sprawie  ustalenia  zasad  i  warunków  udzielenia  jednorazowej 
zwrotnej  pomocy  finansowej  właścicielom  lokali  mieszkalnych 
nieruchomości nr 16 położonej w Bolesławcu przy ul. Gdańskiej,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
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Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Jana  Paździory,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada Miasta większością głosów, tj.  17 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie ustalenia zasad i warunków 
udzielenia  jednorazowej  zwrotnej  pomocy  finansowej  właścicielom  lokali 
mieszkalnych nieruchomości nr 16 położonej w Bolesławcu przy ul. Gdańskiej.

UCHWAŁA NR XXXVIII/367/05 – zał. nr 14

7.2. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/324/05 Rady Miasta Bolesławiec 
z  dnia  30  marca  2005  r.  w  sprawie  nadania  statutu  Miejskiemu 
Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Bolesławcu,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada Miasta większością głosów, tj.  17 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
XXXII/324/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 30 marca 2005 r.  w sprawie 
nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR XXXVIII/368/05 – zał. nr 15

7.3. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/323/05 Rady Miasta Bolesławiec 
z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/194/04 
Rady Miasta  Bolesławiec  z  dnia  31  marca 2004 r.  w  sprawie  zasad 
i warunków dofinansowania sportu w Gminie Miejskiej Bolesławiec,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
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Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały.

Radna Irena Dul spytała, czy zapis mówiący o wejściu uchwały w życie 
z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2005 r. jest prawidłowy?

Odpowiedzi udzielił Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński, informując, że jest 
to prawidłowy zapis.

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  15  głosami  „za”,  przy  1  głosie 
„wstrzymujących  się”  (2  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  podjęła 
uchwałę  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXII/323/05  Rady  Miasta 
Bolesławiec  z  dnia  30  marca  2005  r.  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
XVIII/194/04  Rady Miasta  Bolesławiec  z  dnia  31  marca  2004  r.  w  sprawie 
zasad i warunków dofinansowania sportu w Gminie Miejskiej Bolesławiec.

UCHWAŁA NR XXXVIII/369/05 – zał. nr 16

7.4. w sprawie utworzenia Bolesławieckiej Strefy Aktywności Gospodarczej,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Jana  Paździory,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada Miasta większością głosów, tj.  17 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie utworzenia Bolesławieckiej 
Strefy Aktywności Gospodarczej.

UCHWAŁA NR XXXVIII/370/05 – zał. nr 17

7.5.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  terenu  zlokalizowanego  przy  ul. 
Modłowej w Bolesławcu, 
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Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Szypulskiego, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  17 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu 
zlokalizowanego przy ul. Modłowej w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR XXXVIII/371/05 – zał. nr 18

7.6. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu przy ul. Karpeckiej nr 5 
w Bolesławcu wraz z ułamkową częścią gruntu z przeznaczeniem na 
cele  kulturalne i  edukacyjne (oświatowo – wychowawcze),  w drodze 
bezprzetargowej z zastosowaniem bonifikaty,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Andrzeja  Czeczutki,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  17 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
sprzedaż lokalu przy ul. Karpeckiej nr 5 w Bolesławcu wraz z ułamkową częścią 
gruntu  z  przeznaczeniem  na  cele  kulturalne  i  edukacyjne  (oświatowo  – 
wychowawcze), w drodze bezprzetargowej z zastosowaniem bonifikaty.

UCHWAŁA NR XXXVIII/372/05 – zał. nr 19

7.7. w sprawie zaliczenia drogi na terenie miasta Bolesławiec do kategorii 
dróg gminnych,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 
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Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  17 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie zaliczenia drogi na terenie 
miasta Bolesławiec do kategorii dróg gminnych.

UCHWAŁA NR XXXVIII/373/05 – zał. nr 20

7.8. oświadczenie w sprawie uczczenia 25 rocznicy podpisania Porozumień 
Sierpniowych,

Przedmiotowy  projekt  oświadczenia  radni  otrzymali  w  terminie 
statutowym. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  powitał  Panią  Irenę  Bajek  – 
Przewodniczącą Komisji Zakładowej „Polfa”. 

Treść  powyższego  oświadczenia  odczytał  Sekretarz  Miasta  Jerzy 
Zieliński. 

Rada Miasta jednogłośnie przyjęła oświadczenie w sprawie uczczenia 25 
rocznicy podpisania Porozumień Sierpniowych.

oświadczenie – zał. nr 21

Następnie  głos  zabrała  Pani  Irena  Bajek,  wręczając  na  ręce 
Przewodniczącego Rady Miasta książkę o historii „Solidarności”.

7.9. oświadczenie w sprawie uczczenia 130 rocznicy emigracji polskiej do 
Rio Grande do Sul w Brazylii.

Przedmiotowy  projekt  oświadczenia  radni  otrzymali  w  terminie 
statutowym. 

Treść  powyższego  oświadczenia  odczytał  Sekretarz  Miasta  Jerzy 
Zieliński. 
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W dyskusji udział wzięli:

Zdaniem  radnego  Zdzisława  Abramowicza  każda  forma  pamiętania 
o naszych rodakach jest bardzo ważna. Radny spytał, dlaczego w tak szczególny 
sposób Rada Miasta czci akurat Rio Grande do Sul w Brazylii?

Głos zabrał gość specjalny Pan Krzysztof Syrycki, informując, że w Rio 
Grande do Sul żyje 300 tys. Polaków, a w całej Brazylii żyje ponad 2 mln. osób 
polskiego pochodzenia. W tym roku przypada okrągła 130 rocznica kolonizacji 
Polaków właśnie  do  Rio  Grande  do  Sul.  Wkrótce  obchodzić  będziemy  140 
rocznicę kolonizacji Polaków w Brazylii. Polacy stanowią bardzo ważną część 
społeczeństwa Brazylii. 

Radna  Irena  Dul  spytała,  czy  znane  są  dane  mówiące  o  tym,  ilu 
mieszkańców Bolesławca rzucił do Brazylii tułaczy los?

Pan Krzysztof Syrycki poinformował, że nie posiada tak szczegółowych 
informacji. 

Radny Stanisław Szypulski spytał Pana Krzysztofa Syryckiego, jak widzi 
dalszą współpracę Miasta Bolesławiec z Brazylią?

Odpowiadając  na  pytanie,  Pan  Krzysztof  Syrycki  poinformował,  że 
współpraca z Polonią jest bardzo ważna, a w dobie internetu nie jest ona żadną 
trudnością.  Warto  dodać,  że  udało  się  pokazać  Bolesławiec  na  stronach 
internetowych, które honorują 130 rocznicę kolonizacji polskiej w Rio Grande 
do  Sul.  Zapewnił  o  kontynuacji  współpracy  oraz  poinformował,  że  Polonia 
z Brazylii chciałaby odwiedzić nasze miasto.  

Radny  Stanisław  Szypulski  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  sprawami 
związanymi z Polonią na całym świecie zajmuje się Senat i powołana do tego 
celu  Komisja.  W  związku  z  tym  radny  spytał,  czy  były  czynione  starania 
nawiązania kontaktu z Senatem w tej sprawie?

Pan  Krzysztof  Syrycki  poinformował,  że  jeszcze  nie  kontaktował  się 
z Senatem. 

Radny Andrzej Czeczotka spytał, czy planowane jest powołanie do życia 
w Bolesławcu Towarzystwa Polsko – Brazylijskiego?

Zdaniem Pana Krzysztofa Syryckiego to dobry pomysł, jednak wymaga 
on dużo pracy, a ze względu na niepopularność języka portugalskiego wśród 
naszych rodaków, wszystkie prace musi wykonywać sam. 
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Wypowiedź  uzupełnił  Sekretarz  Miasta  Jerzy  Zieliński,  nawiązując  do 
artykułu  z  „Rzeczpospolitej”  pt.  „Polska samba  w Rio  de  Janeiro”  („Dialog 
z Ameryką Łacińską”). Poinformował, że w dniach 8 - 15 września br. odbędzie 
się  w  Rio  de  Janeiro  festiwal  „Polonia  Karioka”.  To  ogromna,  promocyjna 
impreza  dla  Polski.  Bolesławiec  dzięki  determinacji  jednej  osoby  –  Pana 
Krzysztofa  Syryckiego,  może  włączyć  się  w  dialog  z  Ameryką  Łacińską. 
Sekretarz Miasta wyjaśnił, że omawiane oświadczenie Rady Miasta sprowadza 
się do uznania, że na drugim kontynencie także biją polskie serca. Oświadczenie 
to chcemy przekazać senatorom., Komisji Sejmowej Łączności z Polakami za 
granicą, Ambasadorowi Polski w Brazylii i Ambasadorowi Brazylii w Polsce - 
ludziom,  dla  których  Bolesławiec  stanie  się  miastem,  którego  Rada  Miasta 
potrafiła uczcić 130 rocznicę emigracji polskiej do Rio Grande do Sul. 

Radna  Irena  Dul  spytała,  na  jakie  trudności  Pan  Krzysztof  Syrycki 
napotyka w kontaktach z Senatem?

Pan  Krzysztof  Syrycki  oznajmił,  że  nie  otrzymał  żadnej  odpowiedzi 
z Senatu, co zapewne spowodowane jest czasem wyborów.

Prezydent Miasta Piotr Roman poinformował, że w momencie pierwszych 
sygnałów o podjęciu przez Radę Miasta Bolesławiec powyższego oświadczenia, 
odezwały  się  osoby  mające  pewien  związek  z  Brazylią,  a  nawet  chętne  do 
nieodpłatnego  udostępnienia  eksponatów  i  zorganizowania  wystawy.  Dzięki 
stronie  internetowej,  współtworzonej  przez  Pana  Krzysztofa  Syryckiego, 
Bolesławiec jest miastem znanym w Brazylii. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za” (2 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  przyjęła  oświadczenie  w  sprawie  uczczenia  130 
rocznicy emigracji polskiej do Rio Grande do Sul w Brazylii.

Pan  Krzysztof  Syrycki  zapoznał  zebranych  z  wiadomością  od 
reprezentantów Polonii brazylijskiej. 

oświadczenie – zał. nr 22

Ad 8. Sprawy organizacyjne:
8.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  XXXIX  sesja  Rady 
Miasta  Bolesławiec  odbędzie  się  28  września  br.  Ponadto  poprosił  radnych 
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o  zapoznanie  się  z  zarządzeniem  Prezydenta  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  30 
sierpnia 2005 r.  w sprawie przedstawienia informacji  o przebiegu wykonania 
budżetu miasta za I półrocze 2005 roku. 

Radny  Józef  Pokładek  podziękował  radnym  za  podjęcie  uchwały 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  przy  ul.  Karpeckiej  nr  5 
w  Bolesławcu  wraz  z  ułamkową  częścią  gruntu  z  przeznaczeniem  na  cele 
kulturalne  i  edukacyjne  (oświatowo  –  wychowawcze),  w  drodze 
bezprzetargowej z zastosowaniem bonifikaty. 

Ad 9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Prezydent Miasta Piotr Roman

6.1.1. dot. upamiętnienia żołnierzy Podziemnego Państwa Polskiego – myślę, że 
musimy się w tej sprawie spotkać, ponieważ ja mam troszeczkę inny pomysł, ale 
o tym trzeba porozmawiać. Jeżeli tablica miałaby być umieszczona w miejscu 
wskazanym  przez  Pana  radnego,  to  prawdopodobnie  trzeba  będzie  uzyskać 
zgodę konserwatora zabytków. 

6.2.1.  dot.  doprowadzenia  kabla  telewizji  lokalnej  na  osiedla  nieobjęte  jej  
działalnością  –  to  jest  taka  sama  działalność  gospodarcza,  jak  każda  inna. 
Miasto nie podpisało wcześniej odpowiednich porozumień z Panem Leszkiem 
Burchardtem, dlatego nie mamy żadnego prawa zmusić podmiot prywatny do 
prowadzenia  działalności,  która  jego  zdaniem  może  nie  przynosić  dochodu. 
Wraz  z  Prezesem  Błażejczykiem  rozmawialiśmy  z  Panem  Burchardtem. 
Zdaniem  Pana  Błażejczyka  nie  ma  szans  na  to,  aby  do  miasta  wielkości 
Bolesławca wszedł inny operator. Myślę, że bardzo ważną decyzją było to, że 
program telewizji lokalnej jest dostępny w internecie. Oczywiście nie każdy ma 
dostęp do internetu, ale dzięki temu program telewizji lokalnej jest oglądany na 
całym świecie. Jeżeli chodzi o odpowiedź na interpelację, to wrócimy do tego 
tematu.  Z  Panem  Burchardtem  kontakt  jest  ciężki,  ale  będziemy  starać  się 
wyjaśnić  wszystkie  wątpliwości.  Trzeba  być  jednak  realistą.  Jeżeli  Pan 
Burchardt nie zechce okablować wspomnianych części miasta, to my nie mamy 
żadnego prawa go do tego zmusić. Tym bardziej, że spora część okablowania 
idzie w budynkach Spółdzielni Mieszkaniowej. Jest druga telewizja z udziałem 
podmiotów  z  Bolesławca,  telewizja  rozsiewcza,  która  ma  duże  plany,  jeśli 
chodzi o zwiększenie zasięgu. Być może to ta telewizja będzie dostarczycielem 
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informacji. Mam jednak nadzieję, że nie takiej, kiedy to Pan redaktor Żurek jako 
przypadkowy przechodzień wypowiadał się np. o zarobkach Prezydenta Miasta. 
Tego typu działania tej telewizji zniesmaczają niektórych odbiorców. Niektórzy 
zarzucają jej,  że staje się ona pewną tubą programową jednego ugrupowania 
politycznego. 

6.3.2.  dot.  przejścia dla pieszych przy cmentarzu Kutuzowa – przypomnę, że 
uzgodniliśmy  z  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i  Autostrad,  iż  na 
wysokości  pomnika  powstanie  przejście,  podobne  do  przejścia  przy  Al. 
Tysiąclecia.

 6.5.1. dot. dróg dojazdowych do Gminy Bolesławiec –  pytanie Pana radnego 
dotyczyło wjazdu na obszar  województwa dolnośląskiego,  a  więc wjazdu na 
teren powiatu bolesławieckiego (jadąc od strony Szprotawy, mniej więcej przed 
Kozłowem przekraczamy granicę województwa i kończą się pasy). Zarządcą tej 
drogi jest  Dolnośląski Zarząd Dróg Wojewódzkich.  Dwa, trzy miesiące temu 
zorganizowałem  akcję  wysyłania  pism  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich. 
Dotyczyło to stanu drogi nr 297. Pomysł zarządcy dróg, polegający na tym, że 
zmieni się kategorię drogi i wszystkich od Nowej Soli skieruje się przez Legnicę 
do Jeleniej Góry, jest nietrafiony. Wśród kierowców popularny jest skrót przez 
Bolesławiec.  Problem  oznakowania  poziomego  jest  problemem 
bagatelizowanym. Przypomnę, że z Zarządu Dróg Powiatowych otrzymałem na 
początku  roku  pismo  informujące,  że  drogi  nie  będą  malowane.  Widzę,  że 
władze  powiatu  konsekwentnie  trzymają  się  tej  wersji,  znakując  tylko  pasy 
blisko  skrzyżowań  i  to  nie  w  każdym miejscu.  Myślę,  że  za  kilka  tygodni 
zapomnimy, gdzie były przejścia dla pieszych na drogach powiatowych. Jeżeli 
nie zostanie podjęta radykalna decyzja w tej materii, to grozi nam katastrofa na 
drogach.  Głównie  dlatego,  że  Miasto  nie  zarządza  głównymi  drogami 
w mieście. 

6.6.1. dot. budynku przy ul. Widok 1 –  sam jestem zaniepokojony stanem tego 
budynku. Rozmawialiśmy z ks.  Karwackim, który obiecał,  że w najbliższym 
czasie budynek wraz z boiskiem zostanie przywrócony do użytku. 

6.7.2. dot. budowy parkingu przy ul. Starzyńskiego – jest to problem, ale proszę 
zwrócić uwagę, że jest to teren Spółdzielni Mieszkaniowej. Nie chciałbym, żeby 
mieszkańcy  myśleli,  że  za  wygląd  miasta  odpowiada  tylko  Urząd  Miasta 
i Prezydent Miasta. Przypominam, że sporą częścią naszego miasta administruje 
Spółdzielnia Mieszkaniowa. 
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6.8.1. dot. przedłużenia parkingu wzdłuż ul. Gałczyńskiego –  jest to sensowne 
rozwiązanie,  ale  uważam,  że  należy  poczekać,  aż  zostanie  wybudowane 
„TESCO”.  Nie  chciałbym doprowadzić  do jakiejkolwiek kolizji.  Spróbujemy 
przekonać inwestora, aby to on wykonał ten kawałek parkingu. Przypomnę, że 
w  ubiegłym  roku  wykonaliśmy  tam  duży  parking.  Jeśli  nie  uda  nam  się 
przekonać inwestora, to wrócimy do tematu przy planowaniu przyszłorocznego 
budżetu. 

Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik

6.7.1.  dot.  uzupełnienia  ubytków nawierzchni  asfaltowej  na  chodnikach przy 
ulicach  Łukasiewicza  i  Bielskiej  –  ten  fragment  mieliśmy  remontować,  ale 
z braku środków odstąpiliśmy od tego. W mieście jest wiele takich miejsc, gdzie 
chodniki są w złym stanie. Zapiszemy to zadanie do realizacji do końca br. 

6.7.2.  dot.  zamontowania  lampy  oświetleniowej  przy  ul.  Konradowskiej  –  
związane jest to zakupem jednej oprawy. Wykonamy to. 

6.7.3.  dot.  parkingu  przy  ul.  Starzyńskiego  –  2  września  br.  planowane  jest 
spotkanie  z  Prezesem  Spółdzielni  Mieszkaniowej,  p.  Hetelem  z  udziałem 
Dyrektora MOSiR. Poprosimy Prezydenta Miasta o określenie, co miasto może 
zrobić  w  zakresie  zagospodarowania  tego  placu.  Powiedzieliśmy  już,  że 
parkingu  nie  będziemy  wykonywać,  co  najwyżej  zagospodarujemy  ten  plac. 
Prezydent Miasta rozważa możliwość, czy nie zrobić tam boiska. Jeśli chodzi 
o urządzenia zabawowe, to są one już zamówione. W miejscu tym przewidziany 
jest montaż trzech urządzeń. Lada dzień będzie to zrealizowane.  

Radny  Stanisław  Szypulski  zauważył,  że  w  wyżej  wspomnianym 
spotkaniu powinien uczestniczyć także jeden z członków Komisji Infrastruktury, 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa. 

Nawiązując  do  powyższego,  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Karol  Stasik 
stwierdził, że nie ma co do tego żadnych przeciwwskazań. W związku z tym 
poprosił  Przewodniczącego  Komisji  Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej 
i Budownictwa o wyznaczenie takiej osoby. 

6.3.2. dot. przejścia dla pieszych przy cmentarzu Kutuzowa – sprawdzimy, czy 
jest taka możliwość. 
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6.3.1.  dot.  ul.  Spacerowej –  Prezydent Miasta wyraził  gotowość przejęcia tej 
drogi, wobec czego wystąpimy z taką propozycją do Powiatu Bolesławieckiego, 
pod warunkiem uregulowania przez Powiat spraw własnościowych. Chodzi o to, 
że droga przebiega przez tereny prywatne. 

6.9.1. dot. braku chodnika przy ulicy łączącej ul. Kościuszki z ul. Modłową –  
przed  wakacjami  spotkaliśmy  się  z  mieszkańcami  i  powiedzieliśmy  im,  że 
chodniki  zostaną  wykonane.  Mieliśmy  miesięczne  przesunięcie  w  realizacji 
robót drogowych, w związku z czym sprawa została przesunięta w czasie, ale 
będzie to zrealizowane. 

Z-ca Prezydenta Miasta Andrzej Chodyra

6.4.1.  dot.  tzw.  „szklanki  mleka”  –  dożywianie  dzieci  w  szkołach  jest 
szczególnie przedmiotem naszej troski. Możecie to Państwo obserwować przy 
uchwalaniu budżetu miasta. Nie lekceważymy żadnej możliwości wzbogacenia 
oferty  żywieniowej.  Rozpatrujemy  także  możliwości  dofinansowania 
przysłowiowej  „szklanki  mleka”.  Problem  polega  na  tym,  że  ubiegłoroczna 
oferta Agencja Rynku Rolnego obwarowana była warunkami nie do spełnienia. 
Myślę, że w tym roku oferta będzie troszkę zmodyfikowana i jeżeli będzie to dla 
gminy opłacalne, to na pewno takie kroki podejmiemy. 

         Prezydent Miasta Piotr Roman poinformował, że SP nr 4 otrzymała 100 
tys. zł z rezerwy celowej przeznaczonej na remont sali gimnastycznej. 

         Radny Hubert Prabucki odniósł się do interpelacji odnośnie telewizji 
lokalnej. Zdaniem radnego nieudzielenie odpowiedzi przez Pana Burchardta na 
pismo Przewodniczącego Rady Miasta jest ignorowaniem radnych. Trzeba więc 
wymóc na Panu Burchardzie jednoznaczne określenie się w tej sprawie. 

         Zdaniem radnego Stanisława Andrusieczko należy zastanowić się nad 
innym operatorem. 

         W  nawiązaniu  do  powyższego  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman 
poinformował,  że  niemożliwe  jest  ogłoszenie  przetargu  na  okablowanie,  np. 
budynków  Spółdzielni  Mieszkaniowej  czy  budynków  prywatnych.  Możemy 
jedynie  zachęcać  inwestorów.  Optymistycznym  akcentem  jest  fakt,  że 
w natychmiastowym trybie udało się przekonać Pana Burchardta, aby podłączył 
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do sieci kablowej nowy budynek TBS przy ul. Śluzowej. Być może wówczas 
udałoby się pociągnąć kabel w stronę ul. Lubańskiej. 

        Radny Lesław Śliwko zauważył, że nie można lekceważyć tak ważnej 
rzeczy, jaką jest wystąpienie o dofinansowanie, a można uzyskać prawie 100% 
z pieniędzy unijnych. 

        Prezydent Miasta Piotr Roman oznajmił, że nie chciałby, aby było to 
odebrane  w  ten  sposób,  że  Miasto  nie  stara  się,  aby  żywność  trafiała  do 
najuboższych.  Przypomniał,  że  w  Bolesławcu  będzie  funkcjonował  jeden 
z  największych  banków  żywności.  Ponadto  zaznaczył,  że  w  ubiegłym  roku 
większość gmin wycofała się z akcji „szklanka mleka”. 

        Wypowiedź  uzupełniła  Naczelnik  Wydz.  SP Krystyna  Boratyńska, 
informując,  że  w  ubiegłym  roku  przez  okres  wakacji  trwały  rozmowy 
z  mleczarnią  dotyczące  akcji  „szklanka  mleka”.  Pod  koniec  wakacji  z  akcji 
wycofały się wszystkie przedszkola, zostały tylko cztery szkoły, które do niej 
przystąpiły.  Przyczyniły  się  do  tego  bardzo  skomplikowane  procedury,  od 
których  w  tym  roku  w  części  odstąpiono.  Polegały  one  na  tym,  że  każdy 
z  rodziców miał  dopłacać  (ok.  4  zł)   i  wpłacać  je,  każdy osobno,  na  konto 
bankowe. Rodzice wycofali  się z tego, ponieważ opłata za przekaz wynosiła 
tyle, co szklanka mleka. Ponadto każdy z rodziców musiał złożyć oświadczenie, 
że przystępuje do tej akcji. Odstąpiono od niektórych procedur i cztery szkoły 
przystąpiły do akcji (SP nr 2, SP nr 4, SP nr 5, GS nr 4). W sumie w akcji 
„szklanka mleka” wzięło udział 1012 dzieci. W dniu wczorajszym odbyło się 
spotkanie z dyrektorami szkół, którzy mają przekonywać rodziców do akcji. Za 
ok. miesiąc będzie wiadomo, ile szkół do niej przystąpi.

          Radny Stanisław Andrusieczko spytał, czy prawdą jest, że dzieciom 
w szkole podaje się zimne mleko? 

          Odpowiedzi  udzieliła  Naczelnik  Wydz.  SP Krystyna  Boratyńska, 
informując, że to prawda i jest to jedna z przyczyn, dla których rodzice nie chcą 
przystąpić do akcji. 

         Radny Lesław Śliwko oświadczył, iż z posiadanych przez niego informacji 
wynika, że od tego roku można mleko podgrzewać, podawać zupy mleczne, itp.
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uznała udzielone 
odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, za wystarczające.

Na zakończenie  obrad Przewodniczący Rady Miasta  przekazał  na ręce 
Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej książkę, którą otrzymał od Pani Ireny 
Bajek – Przewodniczącej Komisji Zakładowej „Polfa”. 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miasta 
zamknął XXXVIII sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Po  sesji  odbyło  się  uroczyste  odsłonięcie  tablicy  na  Ratuszu 
upamiętniającej pobyt w Bolesławcu Ks. Karola Wojtyły. 

Protokołowała:
Małgorzata Majdańska
MM/MM
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